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S/BR .0002.8.2013          
Protokół Nr  XXXIV/13 

z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Rynie 
z dnia 27 listopada 2013 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn 

w godz.15:00 do 16:30. 
W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
_    Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska        

      -    Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -    Mieszkańcy Miasta i Gminy 
 
 
Porządek posiedzenia: 
 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta służącej do obliczenia podatku   
    rolnego w 2014 roku.                                                                                                                 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej oznaczonej  
    nr 188/36 i 387/1 przy ul. Świerczewskiego w Rynie.                                                                
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej oznaczonej 
    nr 188/37 przy ul. Świerczewskiego w Rynie.                                                                            
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  „ Rocznego programu  współpracy z organizacjami   
     pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia  
     2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Gminy Ryn na rok 2014”.      
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
      Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Ryn w 2014 r.                                                    
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na  
     terenie Gminy Ryn na 2014 r.                                                                                                              
14. Podjęcie uchwały w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie   
      ścieków obowiązujących na terenie Gminy Ryn.                                                                     
15. Informacja w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego   na terenie Miasta i Gminy. 
16. Sprawy rożne.    
17. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Rynie  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan J. Guz. 
W trakcie stwierdzania prawomocności obrad w sesji i uczestniczyło 14 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Przed przystąpieniem do dalszej części obrad Pan M. Kowalski poinformował, że 9 listopada br. w 
Rynie odbyły się VI Zawody Strzeleckie Samorządów o Puchar Starosty Powiatu Giżyckiego, na 
których to pierwsze miejsce zajęły ex aequo drużyny:  Urzędu Miasta i Gminy Ryn (w składzie: 
Andrzej Żmijewski, Jarosław Guz, Dariusz Ćwik) oraz Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Rynie 
(w składzie: Hubert Filipek, Adam Majgier, Mateusz Modzelewski). 
 
W imieniu sekcji strzeleckiej Pan M. Kowalski oraz J. Maruchacz wręczyli Panu Burmistrzowi dyplom 
będący podziękowaniem za jego przychylność i pomoc w uruchomieniu strzelnicy w Rynie oraz 
Panu A. Żmijewskiemu puchar fer play. 
 
 
Ad.2  Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie porządku obrad sesji o pkt: 
„ 14 a – Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2013r. 
 
Porządek obrad  został przyjęty przez Radę Miejską jednogłośnie ( w obecności 14 radnych) wraz z 
powyższym wnioskiem. 
 
 
 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. 
Protokół  został przyjęty przez Radę większością głosów, przy trzech głosach wstrzymujących się. 
 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
          w okresie   między sesjami – brak informacji i komunikatów. 
 
 
Ad.5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
          Sesjami - sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ program budowy dróg lokalnych, tzw. Schetynówek nie będzie mógł być realizowany z uwagi na 
zbyt małe środki 
2/ obyło się walne zgromadzenie Mazurskiego Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami 
poświęcone przyjęciu stawki na 2014r. oraz zmianom budżetu na 2013 r.  
3/ ogłoszono przetarg na dowóz dzieci; wpłynęła jedna oferta 
4/ w Mikołajkach odbyło się spotkanie poświęcone kształtowaniu obszarów wiejskich 
5/ odbyły się biegi przełajowe o „Wstęgę jeziora Ołów ”, w których uczestniczyły  dzieci i młodzież z 
Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Rynie; najlepsi zawodnicy zostali wyróżnienia na apelu 
szkolnym 
6/ Urząd Miasta i Gminy Ryn po raz kolejny ubiegał się o nagrodę jakości i po kolejny 
został laureatem  konkursu Warmińsko-Mazurskiej Nagrody Jakości. 
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7/ w rankingu „ Wspólnoty” na 600 gmin , Gmina Ryn zdobyła czwarte miejsce w wielkości  środków 
unijnych pozyskanych na jednego mieszkańca 
8/ zawarto umowę na zimowe utrzymanie dróg gminnych. 
 
 
Ad. 6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Pan M. Kowal – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek komisji z 07.11.2013r. 
następującej treści: 
„ Komisja Rewizyjna ( w obecności 3 radnych) jednogłośnie wnioskuje, aby w specyfikacji od 1 
stycznia 2014r. dowozy dzieci do szkoły odbywały się od godz.6:30; odwozy ze szkoły nie wcześniej 
niż o 12:45 oraz , aby punkty zbiorcze pozostały w obecnej formie”. 
 
 
Ad. 7 Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że wniosek został ujęty w specyfikacji 
przetargowej i zrealizowany w 100%. 
 
 
Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta służącej do obliczenia   
          podatku  rolnego w 2014 roku.                                                                                                                 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wniósł autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającą cenę żyta 
z 63 zł na 60 zł. 
 
Pan M. Kowal wycofał wniosek zgłoszony na posiedzeniu Komisji Rozwoju w dniu wczorajszym 
dotyczący ustalenia ceny żyta w wysokości 55 zł. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan J. Guz – zarządził 10 minutową przerwę w obradach celem 
zaopiniowania (przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki ) 
zgłoszonej przez Burmistrza autopoprawki.  
 
Po przerwie: 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa 
i Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała zgłoszoną autopoprawkę z ceną żyta  
w wysokości 60 zł. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 
skupu żyta służącej do obliczenia  podatku  rolnego w 2014 roku.                                                                                                                 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych;  
przeciw – 1 radny; wstrzymujących się nie było. 
Uchwała Nr XXXIV/282/13 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej  
          oznaczonej  nr 188/36 i 387/1 przy ul. Świerczewskiego w Rynie.                                                                
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa 
i Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia 
nieruchomości gruntowej  oznaczonej  nr 188/36 i 387/1 przy ul. Świerczewskiego w Rynie.                                                                
 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/283/13 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej  
           oznaczonej  nr 188/37 przy ul. Świerczewskiego w Rynie.         
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa 
i Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia 
nieruchomości gruntowej oznaczonej  nr 188/37 przy ul. Świerczewskiego w Rynie.         
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/284/13 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
                                                               
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  „ Rocznego programu  współpracy z  
           organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  
           z  dnia 24 kwietnia   2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na   
           terenie Gminy Ryn na rok 2014”.      
 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa 
i Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan K. Jarosz wniósł o to, aby  z pkt. 3 w § 8 utworzyć dwa punkty, żeby „ Utrzymanie boiska 
miejskiego służącego do realizacji zadania publicznego „ było odrębnym punktem. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – w związku z powyższą propozycją zaproponował, aby 
 „ Utrzymanie boiska miejskiego służącego do realizacji zadania publicznego „ – zapisać, jako  
pkt 3a. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia  „ Rocznego 
programu  współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z  dnia 24 kwietnia   2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na  
terenie Gminy Ryn na rok 2014” - z powyżej zaproponowaną zmianą.     
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/285/13 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
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Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i   
           Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Ryn w 2014 r.                                                    
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan K. Jarosz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Ryn w 2014 r.                                                    
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/286/13 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania    
            Narkomanii na  terenie Gminy Ryn na 2014 r.                                                                                                              
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan K. Jarosz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania  Narkomanii na  terenie Gminy Ryn na 2014 r.                                                                                                              
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/287/13 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
            odprowadzanie  ścieków obowiązujących na terenie Gminy Ryn.                                                                     
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że spółka PGKiM złożyła wniosek o zatwierdzenie 
taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków. Z przeprowadzonej analizy 
wynikło, że spora część osób nie przyłączyła się do nowo wybudowanej sieci wodnokanalizacyjnej, 
zwłaszcza z okolic Wejdyk. Po przyłączeniu się tych osób odbiór ścieków zwiększy się i wpływy z 
tego tytułu wzrosną o około 10 000 zł. Burmistrz podkreślił, że w proponowanych taryfach nie 
została ujęta amortyzacja z tytułu przekazania spółce w użyczenie nowych inwestycji. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – dodał, że w materiałach na sesję znajduje się sprawozdanie za 
ostatni rok, które dotyczy działalności całego przedsiębiorstwa, a nie tylko wodociągów i kanalizacji. 
Podkreślił, że podstawowym kryterium wysokości taryf jest ilość sprzedaży wody i ilość odebranych 
ścieków. Po przyłączeniu się nowych odbiorców jest szansa, że sprzedaż wody i ilość odbieranych 
ścieków wzrośnie. 
Pan M. Kowal stwierdził, że radni nie mają wpływu na wysokość cen, bo jeżeli Rada nie podejmie 
uchwały to i tak  wejdą one w życie w wysokości zaproponowanej przez spółkę. 
W związku z tym zaproponował zdjąć z porządku obrad punkt dotyczący: Podjęcia uchwały w 
sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  odprowadzanie  ścieków 
obowiązujących na terenie Gminy Ryn.                                                                     
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Pani T. Dąbrowska – radca prawny – stwierdziła, że porządek obrad został już zatwierdzony, ale 
można go zmienić. 

 
Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie wniosek Pana M. Kowala o zdjęcie z porządku 
punktu dotyczącego : Podjęcia uchwały w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe  odprowadzanie  ścieków obowiązujących na terenie Gminy Ryn.                                                                     
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za zdjęciem z porządku obrad powyższego punktu 
opowiedziało się 10 radnych; przeciw – 4 radnych; wstrzymujących się nie było. 
 
Wobec powyższego punkt: Podjęcie uchwały w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe  odprowadzanie  ścieków obowiązujących na terenie Gminy Ryn – został zdjęty z 
porządku obrad.                                                               

 
 
Ad.14 a - Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2013r. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa 
i Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn 
na 2013r. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/288/13 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.15  Informacja w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego   na terenie Miasta i   
            Gminy. 
 
Pan K. Jarosz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformował, że na posiedzeniu komisji w dniu 20 listopada br. omawiano sprawy bezpieczeństwa 
przy udziale Kierownika Komisariatu Policji w Rynie Pana J.Ciśli. 
 
 
Ad.16  Sprawy rożne.    
 
Pan S. Dąbrowski – mieszkaniec Rynu – podkreślił, że należy cieszyć się i być dumnym z tego, że 
Gmina Ryn zajęła czwarte miejsce w pozyskiwaniu środków unijnych na jednego mieszkańca. 
 
Pan K. Jarosz zapytał, kto ustala ceny kwater na cmentarzu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że ceny ustalane są zarządzeniem Burmistrza. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – dodał, że ceny te ustalane są na podstawie kosztów związanych 
z utrzymaniem cmentarza. Poinformował, że miejsce zwykłe w chwili zgonu kosztuje 250 zł netto, a 
miejsce rezerwowe – 600 zł netto. 
 
Pan K. Jarosz poprosił Prezesa PGKiM, aby uświadomił swoim pracownikom, że tych cen nie ustala 
Rada Miejska. 



7 

 

 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że zwróci pracownikom na to uwagę. 
 
Pan M. Kowal zapytał dlaczego na fakturach za wodę dalej istnieje opłata abonamentowa.  
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że nie zna gminy, która nie naliczałaby tych opłat. 
 
Pan A. Jarmołowicz poinformował, że dniu kiedy przeprowadzano egzamin gimnazjalny, kierowca 
jadący pierwszym kursem nie zabrał dójki dzieci.  
 
Pan A. Majgier – stwierdził, że egzamin trwał do godz.12:30 i podjął decyzję, że te klasy mają już 
koniec zajęć. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poprosił Panią Sekretarz o zorganizowanie spotkania z 
przedstawicielem przewoźnika w celu wyjaśnienia tej sytuacji. 
 
Pani M. Tuczyńska – Dyrektor Biblioteki Publicznej - zaprosiła na promocję tomiku wierszy 
napisanych przez mieszkańców miasta i gminy, która odbędzie się 11 grudnia br. o godz.16:00 w 
sali RCK. 
 
 
 
Ad.17 Zamknięcie posiedzenia. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXIV sesji Przewodniczący Rady zamknął 
posiedzenie. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Jarosław Guz 
 


